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سعید ریخته گر   دراین باره به ایسنا گفته است: آمادگی 
داریم در این منطقه چهار محور را به عنوان پیاده راه 
ــدازی کنیم. بر این اساس، حد فاصل چهارراه  راه ان
آزادشهر تا میدان جلال  آل احمد، دانشجوی ۲۸، 
منظریه و انتهای بولوار معلم تا وکیل آباد برای تبدیل به 

پیاده راه در نظر گرفته  شده اند.

بولوار معلم، اولین گام
وی با بیان اینکه «تلاش می کنیم در روزهــای آینده 
بولوار معلم را یک روز به صورت آزمایشی به پیاده راه 
تبدیل کنیم تا تبعات آن را بسنجیم» افــزود: مشهدِ 
امروز تهران دیروز است و چنانچه چاره ای نیندیشیم، 

به وضعیتی خواهیم رسید که دیگر مهارنشدنی است.
شهردار منطقه ۱۱ بیان کرد: به دلیل دود، ترافیک 
و مشکلات روحی و روانی زیاد در شهرها در حال خفه 
شدن تدریجی هستیم و هر اندازه راه، بزرگ راه، پل و 

سایر تمهیدات برای خودرو پیش بینی و ساخته شود باز 
هم پاسخ گوی خودروها نیست.

وی با بیان اینکه تبدیل یک منطقه به پیاده راه باعث 
رونق اقتصادی آن محله می شود تصریح کرد: بعضی 
مغازه دارها مایل  اند که خودرو خود را جلو مغازه پارک 
کنند. چه اشکالی دارد مقداری بالاتر یا پایین تر از 

مغازه پارک کنند و پنج دقیقه پیاده روی کنند؟
ریخته گر اضافه کرد: پیاده راه با پیاده رو فرق دارد و 
برخی اصلا معنای پیاده راه را نمی دانند. به عنوان 

مثال، خیابان جنت مشهد یک پیاده راه است.
ــرداری مشهد،  ــه بــه گفته شــهــردار منطقه ۱۱ ش
به کارگیری سیستم هایی مانند الیت و محدودکردن 

ــه   ــاف ــا یـــا اض ــگ ه ــن ــی ــارک پ
در  پارکینگ ها  کـــردن 
سخ گو  پا ها  ن شهر کلا
ــایــد ایــجــاد  نیست و ب

و اســـتـــفـــاده از 
پـــیـــاده راه هـــا 

ز  ا یـــکـــی  را 
راهکارهای 
اصـــلـــی در 

یم  بگیر نظر 
سمت  بـــه  و 
ز  ا ی  ر و د
خــــــــــودرو 

برویم.

ریخته گر با اشاره به اینکه باید با تمهیدات لازم عرصه 
را برای دوچرخه سواری فراهم کنیم اظهار کرد: مردم 
باید بدانند با دوچرخه در خیابان امنیت دارند و هر 
لحظه امکان برخورد یک خودرو آهنی با آن ها وجود 

ندارد.

احداث پیاده راه ها در طرح تفصیلی شهری
وی با بیان اینکه «احداث پیاده راه ها در طرح تفصیلی 
شهری دیده شده است اما متأسفانه مدیران جرئت 
اجرای آن را ندارند گفت: مطبوعات و رسانه ها باید 
این حرکت اجتماعی را آغــاز و ضرورت های ایجاد 
پیاده راه را برای مردم تشریح کنند. ایجاد پیاده راه در 
یک منطقه به رونق کسب وکار 
آن منطقه کمک می کند. 
هم  ت  عا مطبو نه  سفا متأ
ــار روزمــرگــی شده اند  دچ
مسئله  ــا  ی ــو گ و 
ترافیک و هوای 
آلــوده برایشان 
ــیـــتـــی  اهـــمـ
نـــدارد. چند 
درصـــــــد از 
ــات  ــحـ ــفـ صـ
روزنـــامـــه هـــا 
ــب  ل ــا ــط م و 
خبرگزاری ها 

به مسئله آلودگی های صوتی، هوا، ترافیک و ... مربوط 
می شود؟ صداوسیما هم مادی به مسائل می نگرد و 
در ارتباط با مطالب معمولی درباره فرهنگ سازی هم 

طلب وجه می کند.

هنوز طرحی به شورا ارائه نشده است
اما رئیس کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورای 
اسلامی شهر مشهد در پاسخ به شهرآرا در واکنش به 
اظهارات اخیر شهردار منطقه ۱۱ گفت: هنوز طرحی 

با این مضمون به شورا ارائه نشده است.
مجتبی بهاروند همچنین به مسیرهایی که شهردار 
منطقه ۱۱ آن ها را دارای قابلیت پیاده راه شدن مطرح 
کرده بود اشاره کرد و ادامه داد: برخی از این مسیرها 
اصلا قابلیت پیاده راه شدن ندارند و بر عکس، باعث 

افزایش ترافیک در آن محدوده خواهند شد.
ــزود: به طور مثال، بافت پیرامون حرم مطهر  وی اف
رضوی به دلیل حجم بالای تردد زائر، مسافر و مجاور، 
یکی از بهترین فضاها برای ایجاد پیاده راه است و باید 

برای این منطقه طرح های پیاده راه اجرایی شود.
رئیس کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی 
شهر مشهد مسیر حدفاصل خیابان جلال آل احمد 
تا اول آزادشهر را یکی از محورهای مهم تردد خودرو 
دانست و گفت: به طور مثال، این مسیر به هیچ وجه نه 
نیازی به پیاده راه شدن دارد و نه وضعیت خیابان های 
مجاور آن اجازه می دهد که چنین رخــدادی در این 

نقطه شهری به وقوع بپیوندد.
وی با اشاره به تجربیات جهانی در حوزه ساخت پیاده راه 
و مسیرهای ویژه عابر پیاده بیان کرد: پیاده راه ها 
بیشتر در مراکز بسیار شلوغ و دارای تردد بالا احداث 
می شوند. به طور مثال، میدان تقسیم شهر استانبول 
در ترکیه به دلیل جایگاه تجاری و گردشگری خود، برای 
رفاه حال گردشگران و شهروندان، به پیاده راه تبدیل 

شده است.
بهاروند اضافه کرد: اما اماکنی که معمولا مشکلی 
ــد هیچ وقت  ــدارن ــران پــیــاده ن ــاب در زمینه تـــردد ع
ــاده راه شــدن نیستند.  ــی ــرای پ مکان های خوبی ب
مسئولان شهری مشهد نیز باید به این موضوع توجه 
ویــژه ای داشته باشند زیرا اجــرای طرحی نامناسب 
در این حوزه ممکن است نه تنها به کاهش ترافیک 
کمکی نکند بلکه عاملی بــرای افزایش این معضل

 باشد.
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امیر آذریان، فرمانده ارشد نظامی ارتش
 در شمال شرق کشور:

دوسوم پادگان ارتش
به خارج از مشهد انتقال 

یافته است

بنیامین یوسف زاده- هرچند با جابه جایی 
ــاق فرمانده قــرارگــاه فرماندهی شمال  ات
ــل پــادگــان لشکر ۷۷   شــرق نــزاجــا بــه داخ
ــودنِ  بارقه هایی از امید  بــرای نــزدیــک ب
به  عه  مجمو ــن  ی ا م قد  تما ب کشی  سبا ا
خارج از شهر به چشم می خورد اما، ارشد 
ــران  ــش جمهوری اســلامــی ای نظامی ارت
در شمال شــرق کشور ایــن طــرح را معطل 
ــورای عالی معماری و شهرسازی نظر ش

 می داند.
ــان در  ــا آذریـ امیر سرتیپ دوم ستاد رض
تشریح  منظور  به  که  نشستی مطبوعاتی 
ویژه برنامه های روز ارتش برگزار شده بود 
در پاسخ به سؤال خبرنگار شهرآرا مبنی بر 
قــرارگــاه  چــرایــی جابه جایی ساختمان 
منطقه ای شمال شرق اظهار کرد: تغییری 
به وجود نیامده است. به علت آماده نبودن 
فضای قبلی، در ایــن مکان در خدمتتان

 هستیم.
ــاره  وی همچنین در پاسخ به سؤالی درب
آخرین وضعیت انتقال پادگان ارتــش به 
بــیــرون از شهر، بــا بی میلی اظــهــار کــرد: 
تاکنون دوسوم این پادگان به خارج از مشهد 
منتقل شده است. اکنون نیز منتظر اعلام 
ــورای عالی معماری و شهرسازی نظر ش

 هستیم.
ــش جمهوری اسلامی  ــد نظامی ارت ارش
ــران در شمال شرق کشور با بیان اینکه  ای
ــاره انتقال پادگان دستور رهبر معظم  «درب
ــزود: ارتش  ــم» افـ ــرده ای ــرا ک انقلاب را اج
فقط از شخص مقام معظم رهبری دستور 
می گیرد و در این زمینه، دستگاه های دیگر 
نیز باید اقداماتی را که بر عهده دارند انجام 

دهند.

ادامه بولوار نماز به ارتش ربطی ندارد
وی همچنین درباره قسمتی از بولوار نماز که 
از زمین های ارتش بوده و به خیابانی جدید 
با عنوان شهدای ارتش تبدیل شده است 
گفت: این بولوار را تا سیدی باز کردیم و ادامه 
این مسیر به سمت بولوار نماز مربوط به ما 
نیست.آذریان همچنین به مراسم امسال 
روز ارتش اشاره کرد و افزود: به این مناسبت، 
رژه باشکوه روز ارتش در مشهد و چند شهر 
دیگر استان روز چهارشنبه این هفته برگزار 

می شود.
یگان های  رژه  مراسم  اینکه  بیان  با  وی 
 ۸:۳۰ ــت  ــاع ارتـــش در مشهد رأس س
صبح روز ۲۹ فــروردیــن در میدان پانزده 
ــود ادامــــه داد:  ــی ش خــــرداد بـــرگـــزار م
ــراه با  ــم ــام ه ــظ ــاده ن ــی رژه مــوتــوری و پ
ــواده  ــان ــا خ ــدار ب ــ پـــرش چــتــربــازان، دی
ــدار با ائمه جمعه،  شهدا و ایــثــارگــران، دی
ــای بــصــیــرت افــزایــی و  ــلاس ه ــزاری ک ــرگ ب
ــی از بــرنــامــه هــای روز بــرنــامــه هــای ورزشـ

 ارتش هستند.
آذریـــان گــفــت: ارتـــش در زمینه حفظ و 
تحکیم امنیت پایدار و پاسخ به تهدیدهای 
ــی کــامــل دارد و در برابر  ــادگ دشــمــن آم
تمام صلابت  با  و  نه  مقتدرا تهدیدی   هر 

 ایستاده است.

ارتش و سپاه،  بازوان مدافع انقلاب
به گفته فرمانده قرارگاه فرماندهی شمال 
ــا، ســپــاه پـــاســـداران انقلاب  ــزاج ــرق ن ش
ــی و ارتـــش جــمــهــوری اســلامــی  ــلام اس
ــازوی قدرتمند مدافع  ــران به مثابه دو ب ای
جمهوری  ــظــام  ن و  ــلاب  ــق ن ا همیشگی 
اسلامی هستند و اجازه هیچ گونه تعرضی 

را نمی دهند.
ــیــروزی انقلاب  وی ادامـــه داد: پــس از پ
ــا کاهش  ــحــلال ی ــرادی از ان ــ ــی اف ــلام اس
ــش صــحــبــت کــردنــد امــا  ــ ــای ارت ــروه ــی ن
ــود کــســانــی که  ــرم ــام خــمــیــنــی(ره) ف امـ
خائن اند  می خواهند  را  ــش  ارت تضعیف 
و کسی کــه می گوید ارتـــش بــایــد منحل 
ــش باید  ــ ــذا ارت ــت. لـ ــ ــود مــنــافــق اس شـ

بماند.
آذریــان با بیان اینکه یگان های زمینی، 
هوایی و دریایی ارتش آماده و گوش به فرمان 
مقام معظم رهبری و در کنار ملت هستند 
ادامــه داد: در زلزله سال گذشته فریمان، 
در  پیما  هوا سقوط  و  سرپل  ذهاب  زلزله 
ج، نخستین یگان هایی کــه بــرای  یــاســو
بالگردهای و  کمک حاضر شدند نیروها 

 ارتش بودند.

مشهد، پربارش ترین 
شهر کشور

۱۸/۷ میلی متر باران در شهر بارید

سارا رنگیان- طبق اعلام مرکز پیش بینی 
هواشناسی خراسان رضــوی، طی دو روز 
گذشته، مشهد با ۱۸/۷ میلی متر بیشترین 
میزان بــارش را در بین مراکز استان های 
کشور به خود اختصاص داد. رئیس مرکز 
پیش بینی اداره کــل هواشناسی استان در 
گفت و گو با شهرآرا اظهار کرد: مشهد طی 
دو روز گذشته با متوسط ۱۸/۷ میلی متر، 
بیشترین بارش را در میان مراکز استان ها 
و شهرستان های خراسان رضــوی به خود 
اختصاص داد. کمترین میزان بــارش در 
۰ میلی متر به  استان نیز در جغتای با ۱/
ثبت رسید.یحیی قاینی پور افزود: بیشترین 
بــارش  مشهد در دو منطقه شهرک امــام با 
۳۲/۲ میلی متر و قاسم آباد با ۲۴ میلی متر به 
ثبت رسید.به گفته وی بارش ها تا چهارشنبه 
ادامــه  دارد و انتظار مــی رود حداقل دما در 
روزهای سه شنبه و چهارشنبه در استان به زیر 

۱۰ درجه برسد.

برخورد با ۱۰۵ زمین خوار 
در استان

ــگــان حفاظت  ــده ی ــان ــرم ــر- ف ــب گـــروه خ
سازمان ملی زمین و مسکن اداره کـــل راه 
و شهرسازی خراسان رضــوی از برخورد با 
۱۰۵ زمین خوار در استان طی سال گذشته 
خبر داد. به گزارش روابط عمومی اداره کل 
راه و شهرسازی خراسان رضــوی، سرهنگ 
میرابی مقدم افزود: از این تعداد ۴۸ مورد با 
مساحت ۱۱۴ هکتار به ارزش ۵۹ میلیارد 
و ۴۸۰ میلیون و ۷۲۰ هزار تومان مربوط به 
اجرای احکام قضایی برای رفع تصرف و ۲۹ 
مورد با مساحت حدود ۲۰۰ هکتار به ارزش 
۳۱۳ میلیارد و ۵۱۶ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 
مربوط به رفع تصرفات فوری است.وی اظهار 
کرد: پنج مورد از رفع تصرفات فوری در مشهد، 
۹ مورد در طرقبه شاندیز، هفت مورد در تایباد، 
یک مورد در خواف، سه مورد در سبزوار، یک 
مورد در کاشمر، یک مورد در کلات و دو مورد 
در نیشابور بوده است.میرابی مقدم موارد 
ــرای احکام قضایی بــرای رفع تصرف از  اج
اراضی در شهرستان های مشهد ۱۵ مورد، 
طرقبه شاندیز ۱۵ مــورد، سبزوار ۱۴ مورد، 
جغتای سه مورد و گناباد را دو مورد اعلام کرد و 
گفت: در این زمینه ۲۵ متصرف دستگیر و ۸۰ 
متصرف در برخی موارد با تعهد، دریافت تذکر 

و تشکیل پرونده به یگان احضار شدند.

راه اندازی قطار 
گردشگری مشهد-خواف

با توجه به وجود میراث فرهنگی و گردشگری 
ارزشمندی همچون آسبادهای نشتیفان که 
مقدمات ثبت جهانی آن در حال انجام است، 
قطار گردشگری مشهد به خواف راه اندازی 
می شود. تلاش می شود به منظور توزیع سفر 
در استان و شناخت قابلیت های تاریخی و 
گردشگری، قطار گردشگری به شهرهای 

طبس، بجستان و سبزوار راه اندازی شود.

مصرف ۴ میلیارد لیتر 
فراورده نفتی

در سال ۹۶ چهار میلیارد و ۶۰۰ میلیون لیتر 
از انواع فراورده های نفتی در خراسان رضوی 
مصرف شد. ۱۳ جایگاه سوخت سی ان جی 
و ۱۰ جایگاه عرضه بنزین در استان در حال 
ــداث اســت که امسال به بهره برداری  اح

می رسد.

مشارکت شهروندان در 
اعلام پروژه های مطالعاتی

شهروندان می توانند در تشخیص پروژه های 
مطالعاتی در مناطق مختلف مشهد از طریق 
تماس با مرکز ارتباطات مردمی ۱۳۷، مراجعه 
به مناطق مختلف شــهــرداری یا شــورای 
ــلام پــروژه هــای  اجتماعی محلات در اع
مطالعاتی مشارکت کنند. این درخواست ها 
طی نامه ای به بخش های ذی ربــط ارسال 

می شود.

خبر از میان خبرها

سرخط خبرها
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دوراهی پیاده راه
اما و اگرهای راه اندازی طرحی نو   در برخی خیابان های شهر

زهرا اسکندریان- «تا ماه چهارم بارداری  نمی دانستم 
هموفیلی دارم. اگرچه علائم واضحی از این بیماری 
ارثی و ژنتیکی دارم تا   ۲۵سالگی بیماری ام را تشخیص 
ندادند!» این بخشی از صحبت های یکی از بیماران 
مبتلا به هموفیلی است که روز گذشته مطرح کرد و در 
نشست خبری کانون هموفیلی استان که به مناسبت 
۲۸ فروردین، روز جهانی هموفیلی، برگزار شد از 

مشکلات مبتلایان به این بیماری گفت.
عاطفه آبراه فاکتورهای انعقادی از نوع فاکتور ۵ را کم 
دارد. این نوع از هموفیلی خوش خیم ترین نوع بیماری 
است. با این حال به گفته او هر زمان که برای خون ریزی 
بینی یا دیگر مشکلات به پزشک مراجعه کرده، پزشک 
نیز بی اطلاع تر از او عاطفه را بدون مشکل خاصی 

قلمداد می کرده است. 
این موضوع تا زمانی پیش رفته است که عاطفه برای 
چکاپ کامل در دوران بارداری متوجه بیماری خاص 
خود می شود. هموفیلی یا نبود یکی از فاکتورهای 
انعقادی، توان بدن برای ایجاد لخته و انعقاد خون برای 
جلوگیری از خون ریزی را مختل می کند. این بیماری 

ارثی و غیرواگیر است.
به گفته او، پزشک متخصص زنان تا آخرین روز بارداری 
او را ویزیت کرده اما حاضر نشده است برای زایمان 
عاطفه در بیمارستان حاضر شود. همچنین زمانی که 
به یکی از بیمارستان های دولتی رفته است، پزشکان 
شیفت او را به زایمان طبیعی مجبور کرده اند اما وقتی 
با وخیم بودن حال او مواجه شده اند، عمل سزارین 

برای تولد کودک انجام شده است. با این حال، به گفته 
عاطفه، پزشکان حاضر در آنجا پیش از عمل نیز گفته 
بودند نوزاد نفس نمی کشد و مرده اما زمانی که کودک 
به دنیا آمده، نه تنها سالم و زنده بوده، بلکه بیماری 
هموفیلی نیز نداشته است.انتقاد او از اطلاعات 
ناکافی پزشکان و متخصصان درباره بیماری هموفیلی 

است. 
او این را هم گفت که حتی کسی در آن زمان درباره 
و فعالیت هایش اطلاعی  کانون هموفیلی استان 
نداشت زیرا با کمک این کانون، می شد زایمان راحت 
و بدون دردســری انجام داد.عاطفه این را هم گفت 

که وقتی وارد دندان پزشکی می شود یا بــرای دیگر 
مسائل به پزشک زنان مراجعه می کند، سعی می کند 
کارت شناسایی خود را نشان ندهد زیرا اگر متوجه 

بیماری اش شوند هیچ کاری برایش انجام نمی دهند.

نبود دندان پزشک برای بیماران هموفیلی
مدیرعامل کانون هموفیلی استان نیز در این نشست 
یکی از بزرگ ترین مشکلات در این حوزه را همکاری 
نکردن دانشگاه علوم پزشکی مشهد برای اختصاص 
دندان پزشک به این بیماران دانست.محمدمهدی 
یــزدی معتقد اســت باید تعدادی دندان پزشک در 

درمانگاه سرور (درمانگاه تخصصی بیماران هموفیلی 
در استان) مستقر باشند زیرا اگر این بیماران دچار 
خون ریزی شوند، در این درمانگاه می توانند به راحتی 
رسیدگی کنند. همچنین بیمار در دندان پزشکی 
دانشگاه به علت بیماری ای که دارد از سوی پزشک 
به دلیل رعایت شرایط ایزوله و ... چندین روز معطل 

می شود.

بی اطلاعی ۱۰۰۰ نفر از بیماری خود
اکنون هــزار و ۲۰۰ مبتلا به هموفیلی در خراسان 
رضوی شناخته شده اند و زیرنظر کانون هموفیلی 
استان هستند اما به اعتقاد مدیرعامل این کانون، هنوز 
حدود هزار نفر دیگر در استان از بیماری خود اطلاعی 
ندارند. او همچنین اعلام کرد که خراسان رضوی از نظر 

جمعیت بیماران هموفیلی، رتبه دوم را در کشور دارد.
نماینده بیماران هموفیلی نیز در این نشست از نبود 
آزمایشگاه حرفه ای تشخیص بیماری هموفیلی از روی 
ژنتیک جنین در مشهد خبر داد و گفت: این آزمایشگاه 
ــاردار خراسان  تنها در تهران وجود دارد و بیماران ب
رضوی برای این آزمایش باید به تهران بروند. سال 
گذشته از پنج آزمایش انجام شده در تهران، دادگاه 
برای سقط سه جنین مجوز صادر کرد.شهربانو رمارم 
این را هم گفت که سالانه به طور میانگین ۷۰ نفر به 
تعداد بیماران هموفیلی استان اضافه می شود و افزود: 
۹۰۰ نفر از بیماران کانون مرد هستند. همچنین بیشتر 

این بیماران در سنین جوانی قرار دارند. 

شناسایی بیش از هزار بیمار هموفیلی 
خراسان رضوی از نظر جمعیت بیماران هموفیلی، رتبه دوم کشور را  دارد

ــروه خبر- مدیرعامل ســازمــان اتــوبــوس رانــی  گ
شــهــرداری مشهد از افــزایــش صدتومانی بلیت 

اتوبوس از ابتدای اردیبهشت   ماه خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشهد، 
علی اصغر نیشابوری بیان کرد: طبق مصوبه شورای 
اسلامی شهر مشهد که اواخر سال گذشته تصویب 
شد، از روز شنبه، اول اردیبهشت، بهای بلیت 
اتوبوس در بخش سازمانی و خصوصی ۱۰۰ تومان 
افزایش خواهد یافت. وی افزود: در این راستا بلیت 
اتوبوس در بخش سازمانی از ۳۵۰ تومان به ۴۵۰ 
تومان و در بخش خصوصی از ۴۰۰ تومان به ۵۰۰ 
تومان تغییر خواهد کرد. نیشابوری تصریح کرد: 
همچنین از آنجا که با افزایش بهای بلیت اتوبوس 
هزینه پرداخت نقدی و من کارت برابر می شود و 
این خلاف سیاست گسترش پرداخت الکترونیک 

است، از ابتدای اردیبهشت  ماه، پرداخت نقدی 
بلیت اتوبوس از ۵۰۰ تومان به هزار تومان افزایش 
خواهد یافت. نیشابوری ادامه داد: این افزایش 
ــوبــوس نــه بــرای  ــرداخــت بهای نقدی بلیت ات پ
درآمدزایی بلکه برای سوق دادن شهروندان به سوی 

پرداخت های غیرنقدی است.

ــوی گفت:  مدیرکل صداوسیمای خــراســان رض
نوستالژی، نزدیک کردن مردم به فرهنگ بومی و 
ساختار ساده المان های امسال به چشم می آید و 
این امر بسیار زیباست. به نظر من، نباید فرهنگ و 

خاطره سازی  المان ها را فدای کثرت و تنوع کرد. 
محسن نصرپور در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 

در صورت هزینه کردن مناسب، عدالت در توزیع 
و فضاآرایی شهری در تمامی سطح شهر بدون در 
نظر گرفتن اصطلاح پایین یا بالای شهر، می توان 
آثار مثبت آن را در کاهش ناملایمات اجتماعی و 
استرس خیابانی به وضوح دید.  نصرپور با بیان اینکه 
در این بین شهرداری ها با توجه به در اختیار داشتن 
امکانات و فضای شهری سهم مهمی در فضاسازی و 
فضاآرایی دارند افزود: باید سهم سایر دستگاه های 
اجتماعی و فرهنگی جامعه را نیز در این امر در نظر 
گرفت. وی درباره ارزیابی خود از روند استقبال از 
بهار تصریح کرد: با توجه به اینکه از سال های قبل 
در این راستا اقداماتی شده، روند طرح استقبال 
از بهار شهرداری با استفاده از صاحب نظران بهتر 
شده است و این را می توان در رضایت شهروندان در 

مواجهه با خدمات شهرداری دید.

نصرپور،مدیرکل صدا و سیمای مرکز  خراسان رضوی، مطرح کرد
نزدیکی مردم به فرهنگ بومی  

در المان های امسال مشهد 

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی مشهد خبر داد
افزایش قیمت بلیت اتوبوس

 از اردیبهشت

بنیامین یوسف  زاده- موضوع پیاده راه ها چند 
سالی است که به صورت جدی در سطح مطالعه 
و اجرا در برخی از محدوده های شهری آغاز شده 

است. 
در مشهد نیز طلیعه آن با رونمایی از پیاده راه 
ــای  ــظ طبسی در واپسین روزه ــت ا... واع آیـ
سال گذشته همراه شد. در کنار این پیاده راه 
ویژه که بار سنگینی را در تردد راحت و آسوده 
زائــران و مجاوران حرم امام رضــا(ع) به اماکن 
ــدس رضـــوی دارد، هفت  متبرکه آســتــان ق
خیابان دیگر نیز در بافت پیرامون حرم مطهر 
رضوی برای ایجاد یک حلقه تــرددی مطلوب 
ایجاد خواهد شد و موی رگ هایی جدید را در 
پیکره شهر به وجــود خواهد آورد اما چندی 
اســت که بحث ایجاد پــیــاده راه هــا در برخی 
ــرداری منطقه ۱۱ مــطــرح شده  ــه نــقــاط ش
را در پی  که واکنش های موافق و مخالفی 

داشته است. 
در تازه ترین اظهار نظر در این خصوص، شهردار 
منطقه ۱۱ مشهد از آمادگی این مجموعه برای 
تبدیل چهار محور منطقه مذکور به پیاده راه 
خبر داده و خیابان های دارای این قابلیت را نیز 

معرفی کرده است.

ریخته گر: آمادگی داریم 
در منطقه ۱۱ مشهد چهار 
محور را به عنوان پیاده راه 

راه اندازی کنیم

ــه   ــاف ــا یـــا اض ــگ ه ــن ــی ــارک پ
در  پارکینگ ها  کـــردن 
سخ گو  پا ها  ن شهر کلا
ــایــد ایــجــاد  نیست و ب

و اســـتـــفـــاده از 
پـــیـــاده راه هـــا 

بهاروند: برخی از مسیرها 
قابلیت پیاده راه شدن 
ندارند و  باعث افزایش 
ترافیک خواهند شد

یک منطقه به رونق کسب وکار 
آن منطقه کمک می کند. 
هم  ت  عا مطبو نه  سفا متأ
ــار روزمــرگــی شده اند  دچ
مسئله  ــا  ی ــو گ و 


